
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 02-05-2018 stillet følgende spørgs-

mål nr. 918 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 918:  

”Vil ŵiŶistereŶ redegøre for, hvor ŵaŶge patieŶter, der har beŶyttet sig af behaŶd-
lingsgarantien i hvert af årene siden dens indførelse? Ministeren bedes i forlængelse 

heraf også opgøre antallet af unikke patienter, som samlet set har gjort brug af ord-

ŶiŶgeŶ.” 

 

Svar: 

Der henvises til bilag 1 om benyttelse af det udvidede frie sygehusvalg, som er ind-

hentet fra Sundhedsdatastyrelsen ifm. besvarelsen.  

 

Det bemærkes: 

 Patienter kan tælle med flere gange i opgørelsen jf. anmærkningerne i tabel 

1 i bilaget. Der oplyses således ikke det samlede antal unikke patienter, som 

har gjort brug af ordningen. Det er ikke muligt, da første del af tidsserien 

ikke findes på individniveau. 

 Opgørelsen er lavet for det somatiske område. 

 Opgørelsen er sammensat af flere tidsserier jf. beskrivelsen i bilaget. Det be-

tyder, at sammenligning over tid skal tages med forbehold. 
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